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P R O T O K Ó Ł  Nr II/2018 

z II sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 30 listopada  2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad II sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) powołania  Komisji Rewizyjnej, 

b) powołania Komisji stałych:  

 Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

 Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Handlu  

        i Usług, 

 Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia,  Prawa i Porządku    

          Publicznego, 

c) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice, 

d) zmian Statutu Gminy Kraszewice. 

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Odpowiedzi na interpelacje. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie obrad. 

 

     

 

 

       W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwagi i zapytań. 

W wyniku głosowania porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty 

przez Radę Gminy. 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad II Sesji Rady Gminy wybrana została 

jednogłośnie radna Małgorzata Broniecka. 
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Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, że protokół z obrad sesji jest 

zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

z I sesji Rady Gminy w dniu 1 grudnia 2014 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a)powołania  Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów do 3 

- osobowego składu Komisji Rewizyjnej.  

Zgłoszono następujących kandydatów: 

1. Małgorzata Broniecka  

2. Marcin Cichosz  

3. Jan Mamiak  

Ww. osoby zostały zgłoszone przez radnego Daniela Pyrgla  

 

Do zgłoszonych kandydatur radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Puchała stwierdził, że jako szef klubu uważa, że  nam powinno 

przypaść w udziale zaproponowanie członka   do komisji. W tym momencie 

pan przewodniczący stwierdził, że przewodniczący klubu może zrobić to 

teraz. Dlatego jako czwarty kandydat  został  zaproponowany radny Jan 

Wojtaszek,  jako oficjalny kandydat do komisji rewizyjnej zgłoszony przez 

Klub Radnych Razem dla Gminy Kraszewice. 

 

Radny Jan Puchała powołał się na interpretację prawną zamieszczoną na 

portalu prawo .pl ., zgodnie z którą wypełnienie zobowiązania art.18a ust. 2 

ustawy o samorządzie  gminnym powołania w skład komisji rewizyjnej 

przedstawicieli wszystkich klubów działających w radzie( …)wymaga 

zachowania odpowiedniej procedury podczas ustalania jej składu.- Należy 

przyjąć, że ustawodawca używając określenia „ przedstawiciel klubu” 

zapewnił klubom automatyczne wskazanie swojego reprezentanta  do komisji. 

Gdyby było inaczej , użył by innego sformułowania , np. „rada powołuje  

w skład komisji rewizyjnej co najmniej po jednym członku z każdego klubu”. 

Radny Puchała powtórzył , że kandydatem ich klubu (w jego skład wchodzą 

Jan Puchała, Jan Wojtaszek, Jan Mamiak i Karol Golanowski ) na członka 

komisji rewizyjnej jest Jan Wojtaszek. Poprosił też aby obecny na sesji  radca 

prawny zajął stanowisko w tej sprawie . 

Radca Prawny pan Wojciech Zieleziński stwierdził, że portal prawo.pl nie jest 
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żadnym źródłem prawa i wykładnie tam zawarte nie są wiążące. 

Przypomniał również , że radny Pyrgiel  zgłosił 3 kandydatów .- Klub zgłasza 

kandydata ( ale klub tego kandydata  nie zgłosił). Pan Radca stwierdził, że to 

był jeden z kandydatów zgłoszonych prze radnego Pyrgla, który jest 

członkiem klubu Razem dla Gminy Kraszewice, ale przewodniczący klubu 

stwierdził, że nie był on zgłoszony przez klub. 

Ustawa stanowi że klub musi mieć  przedstawiciela swojego w komisji 

rewizyjnej. Nie stanowi , że musi być kandydat wybrany przez 

przewodniczącego, szefa danego klubu . 

Przewodniczący Rady Gminy pan Artur Chowański stwierdził, że pan Jan 

Mamiak jest w klubie Razem dla Gminy Kraszewice, ale przewodniczący 

klubu stwierdził, że nie został on zgłoszony przez klub jako oficjalny 

kandydat klubu do komisji rewizyjnej. 

Radca prawny pan Wojciech Zieleziński potwierdził, że radny Jan Mamiak 

jest również w klubie, czego nikt nie kwestionował. Pan radca stwierdził 

również, że ustawa stanowi, że klub musi mieć swojego przedstawiciela  

w komisji rewizyjnej. Nie stanowi, że musi to być kandydat wybrany przez 

przewodniczącego, szefa danego klubu. 

W tym miejscu radny Puchała zwrócił uwagę, na nieścisłość wypowiedzi 

pana radcy i stwierdził, że nie jest to jego przedstawiciel ale przedstawiciel 

klubu zgłoszony przez przewodniczącego klubu. Po tej wymianie poglądów 

radny Jan Puchała zaproponował aby stanowisko radcy znalazło się również 

w protokóle. Pan radca stwierdził, że nie w protokóle lecz w protokole. Radny 

Jan Puchała stwierdził, że słowa protokół i protokoł są poprawne i można je 

stosować zamiennie. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby na  każdego z kandydatów 

zagłosować oddzielnie . 

Do zgłoszonych kandydatur radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Puchała stwierdził  jako szef  klubu to nam powinno przypaść w 

udziale zaproponowanie członka   do komisji, ponadto radny Puchała 

stwierdził, że każdy z radnych powinien dysponować trzema głosami, 

ponieważ wybieramy tylko trzech kandydatów do Komisji Rewizyjnej (co nie 

zostało uwzględnione w głosowaniach).  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 4 kandydatury pytając:   

 

Kto jest za tym aby radna Małgorzata Broniecka  była w Komisji Rewizyjnej 

. Kandydatura została przegłosowana następująco : 

(za-14 głosów, przeciw-1 głos, wstrzymało się -0 głosów) 

 

Kto jest za tym aby radny Marcin Cichosz   był w Komisji Rewizyjnej . 

Kandydatura została przegłosowana następująco : 

(za-14 głosów, przeciw-0 głosów, wstrzymało się -1 głos) 

 

Kto jest za tym aby radny Jan Mamiak   był w Komisji Rewizyjnej . 
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Kandydatura została przegłosowana następująco : 

 (za-13 głosów, przeciw-1 głosów, wstrzymało się -0 głosów) Jeden rady nie 

brał udziału w głosowaniu.  

 

Kto  jest za tym aby radny Jan Wojtaszek    był w Komisji Rewizyjnej . 

Kandydatura została przegłosowana następująco : 

(za-3 głosy, przeciw-12 głosów, wstrzymało się -0 głosów)  

Zgodnie z przeprowadzonym głosowaniem w skład Komisji Rewizyjnej 

weszły następujące osoby: 

1. Małgorzata Broniecka  

2. Marcin Cichosz  

3. Jan Mamiak  

 

Osoby te wyraziły zgodę na kandydowanie i udział w pracach Komisji 

Rewizyjnej. Rada Gminy nie zgłaszała uwag pod adresem kandydatów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził krótką przerwę w obradach sesji                

w celu ukonstytuowania się Komisji Rewizyjnej.  

Po przerwie podano do wiadomości, że przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej wybrana została radna Małgorzata Broniecka.  

 

Rada Gminy poparła powyższe kandydatury, stwierdzając to podjęciem 

uchwały Nr II/4/2018 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kraszewice. 
która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

(za- 13głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy). 

 

b) powołania Komisji Stałych  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że składy osobowe każdej               

z trzech stałych komisji powinny być 5-osobowe z tym jednak, że każdy 

radny może być członkiem najwyżej dwóch stałych komisji. Zaś w skład 

komisji nie mogą wchodzić osoby spoza Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła propozycję Przewodniczącego Rady                      

i przystąpiła do zgłaszania kandydatów do 3 stałych komisji: 

 

 Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

Zgłoszono następujących kandydatów: 

1. Sylwia Kolenda  

2. Marcin Cichosz 

3. Daniel Pyrgiel  

4 Sylwester Gołdyn  

5. Karol Golanowski  

Ww. osoby zostały zgłoszone przez radną Małgorzatę Broniecką  
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Radny Jan Wojtaszek zgłosił uwagę czy może być tak że dwóch 

kandydatów jest  z jednej wioski  

Radny Marcin Cichosz odp:  kiedyś też  było dwóch kandydatów z jednej 

wsi to nikt nic nie mówił 

 

Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie i udział w pracach 

Komisji. Rada Gminy nie zgłaszała uwag pod adresem kandydatów.  

Ponieważ nie było innych kandydatur Przewodniczący zapytał kto jest za tym 

aby w komisji Budżetowej były następujące osoby   

1. Sylwia Kolenda  

2. Marcin Cichosz 

3. Daniel Pyrgiel  

4 Sylwester Gołdyn  

5. Karol Golanowski  

 

(za- 14głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 

 

 Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, Handlu                       

i Usług. 

Zgłoszono następujących kandydatów: 

1. Paweł Ilski  

2. Mirosława Kaminik  

3. Jolanta Łuszczek  

4. Jan Mamiak   

5. Józef Wojtaszek  

Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie i udział w pracach 

Komisji. Rada Gminy nie zgłaszała uwag pod adresem kandydatów.  

Ponieważ nie było innych kandydatur Przewodniczący zapytał kto jest za tym 

aby w komisji Rolnictwa  były następujące osoby   

 

1. Paweł Ilski  

2. Mirosława Kaminik  

3. Jolanta Łuszczek  

4. Jan Mamiak   

5. Józef Wojtaszek  

 

(za- 15głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia, , Prawa    i Porządku 

Publicznego, 

Zgłoszono następujących kandydatów: 

1. Małgorzata Broniecka  

2. Jolanta Łuszczek  
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3. Jan Puchała  

4. Jan Wojtaszek  

5. Józef Wojtaszek  

Ww. osoby zostały zgłoszone przez radnego Marcina Cichosza .  

Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie i udział w pracach 

Komisji, oprócz Jana Wojtaszka który nie wyraził zgody.  

Dlatego radny Daniel Pyrgiel zaproponował  następującą kandydaturę : 

6. Mirosławy Kaminik  

Powyższe osoby wyraziły zgodę na kandydowanie i udział w pracach 

Komisji. Rada Gminy nie zgłaszała uwag pod adresem kandydatów.  

Ponieważ nie było innych kandydatur Przewodniczący zapytał kto jest za tym 

aby w komisji Oświaty  były następujące osoby   

1. Małgorzata Broniecka  

2. Jolanta Łuszczek  

3. Jan Puchała  

4. Mirosława Kaminik 

5. Józef Wojtaszek  

6.  

(za- 15głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 

Ukonstytuowanie się stałych komisji dla wyboru ich przewodniczących. 

          Przewodniczący Rady Gminy poprosił członków trzech stałych 

komisji, aby wybrali spośród siebie przewodniczących komisji. W tym celu 

ogłosił 10-minutową przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie i zakończonych wyborach wznowił obrady sesji a następnie 

przedstawił, zgłoszonych mu wcześniej, wybranych przewodniczących 

stałych komisji, a więc: 

1. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu –  

Radny sylwester Gołdyn  

 

2. Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, , Prawa i Porządku 

Publicznego – Radny Jan Puchała   

3.Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej,    

   Handlu i Usług – Radna Mirosława Kaminik   

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał: 

- kto z radnych jest za powołaniem trzech stałych komisji zgodnie ze  

zgłoszonymi składami osobowymi? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 

przyjęła przedstawione składy osobowe trzech stałych komisji i podjęła                

w tym względzie uchwałę Nr II/5/2018 w sprawie powołania stałych 

komisji Rady Gminy Kraszewice. 

która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

(za- 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 
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 c) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice 

 Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański 

 

 

 Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

żadnych  uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr II/6/2018 w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice , 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

d) Zmian Statutu Gminy Kraszewice. 

 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy Kraszewice . 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził , że statut jest to akt prawa miejscowego jest 

to obowiązujące prawo dla radnych i wójta . Radny przedstawił  paragraf 53 

ust3 statutu Gminy „ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem , w którym 

należy wskazać potrzebę jej podjęcia , podpisany przez wójta i zaopiniowany 

– parafowany przez radcę prawnego przekłada się radzie . Radny zadał 

pytanie :”Dlaczego nie nie są podpisywane uzasadnienie do projektu uchwał „ 

W opinii radnego zmieniamy prawo łamiąc prawo.  

Radca prawny stwierdził „ że radny był radnym w poprzedniej kadencji . Te 

kwestie  były tłumaczone kilkukrotnie. Tak jak zmiany wprowadzone teraz w 

statucie . To że Radny nie chce przyjąć tego do wiadomości  nie znaczy  że 

będzie odpowiadał po raz kolejny na te pytania . Radca jest od  tego aby 

rozstrzygać ważne problemy. A nie problemy tego ty[u że nie jest podpisane 

uzasadnienie do uchwały . Radca powołał się na prace w Mikstacie , 

Skalmierzycach i w Ostrowie Wlkp . tam nie ma dyskusji nad tym, że  

uzasadnienie nie jest podpisane , kontroli podlega uchwała. 

Radca prawny stwierdził , że nie widzi nad tym dyskutować szanuje czas 

pracy radnych . Radni nie przychodzą po to aby wysłuchiwać  prywatnej 

wojny  na temat  podpisywania uzasadnień. . radca stwierdził że w akcie 

prawa miejscowego na podstawie ustawy nie powtarzamy rozwiązań 

zawartych w ustawie . Poruszony problem nie ma znaczenia. 

Radny Jan  Wojtaszek stwierdził że radca powołuje się na  pracę w Mikstacie 

, gdzie w statucie Gminy Mikstat nie ma zapisu „ parafowany przez radcę 

prawnego wraz z uzasadnieniem „ tam tego nie ma a u nas niestety jest. To 



 8 

jest obowiązujące prawo tak samo dla radnych jak i radcy prawnego  

Radny zapytał o punkt 5 gdzie uchyla się paragraf 37 gdzie wykreśla się 

punkt 7 : w razie uznania odpowiedzi za niezadowalającą , radny 

interpelujący może zwrócić się do przewodniczącego Rady o nakazanie 

niezwłocznego uzupełnienia odpowiedzi . Radny zapytał czy zapis ten  nie 

powinien zostawiony .  

Radca  Prawny stwierdził  ze paragraf 37 i 38 musi być wykreślony w całości  

Radny jan Wojtaszek odniósł się do wypowiedzi poprzedniego radcy 

prawnego jak i obecnego gdzie stwierdzono , że nie można powtarzać 

zapisów  ustawy , które są wyższe nad statutem . radny poprosił aby radca 

odniósł się do punktu „ Głosowanie jawne odbywa się za pomocą urządzeń 

umożliwiających  sporządzenie utrwalenie imiennego  wykazu głosu radnych 

„ Jest to typowe powielenie art. 14 ust 2 ustawy o samorządzie gminnym . 

Dlaczego tu powiela  się a w innym punkcie nie można. 

Radca Prawny powiedział , że tak został przygotowany projekt uchwały . Ze 

względu ma zaistniałą sytuację należy szybko podjąć uchwałę  

 

Radny Jan Puchała złożył  2 wnioski  które brzmią następująco:  

 

1.Czy jesteś za wykreśleniem w paragrafie 102a słów zastępca 

przewodniczącego i w paragrafie 102b w przypadku nieobecności 

Przewodniczącego lub wakatu na tym stanowisku , jego zadania wykonuje 

zastępca przewodniczącego” został podjęta  następująco  

Za – 15 głosów , przeciw 0 głosów , wstrzymuje się 0 głosów ) 

 

2.Czy jesteś za zmianą numeracji paragrafów zamiast 102a-e ma być 105a-e  

Za – 15 głosów , przeciw 0 głosów , wstrzymuje się 0 głosów ) 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) i podjęła 

uchwałę Nr II/7/2018 w sprawie Zmian Statutu Gminy Kraszewice która 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 6.Interpelacje i zapytania radnych.  

Radni nie przedstawili żadnych interpelacji i zapytań  

 

Punkt 7. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie było żadnych  interpelacji  

 

Punkt 8 Wolne głosy i wnioski. 
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Przewodniczący Rady poinformował o  skardze   do Marszałka Woj. Wlkp. w 

Poznaniu z dnia 10.11.2018r. w sprawie działań byłego Wójta Gminy 

Kraszewice Pawła    Koprowskiego dot. zaliczenia dróg do kategorii dróg 

Gminnych . Przewodniczący skierował skargę do rozpatrzenia  do Komisji 

Rewizyjnej  

 

Przewodniczący zapytał również kto jest za tym aby obrady nad Budżetem 

były na Komisji Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy . 

(Za- 11 głosów, przeciw – 2 głosy , wstrzymuje się -  1 głos) W głosowaniu 

nie wziął udziału Radny Jan Wojtaszek  

Radny Jan Wojtaszek zapytał jak wyglądają pracę z zakładaniem lamp  

Wójt Gminy wyjaśnił że większość lamp jest wymieniona. 

Przewodniczący Rady Artur Chowański poinformował że teraz materiały na 

sesję będą rozsyłane drogą mailową 

Wójt Gminy dodał ze przyjmuje do wiadomości że ktoś nie jest tak biegły w 

internecie dlatego proszę aby zgłosić do Biura Rady kto chce otrzymywać 

dokumenty  w formie papierowej.  

Radny Jan Puchała  zapytał ponieważ do tej pory obowiązuje nas statut 2016 

r. to tam jest napisane, że ustępujący wójt powinien złożyć raport o stanie 

gminy. Proszę o złożenie raportu nowo powołanego Wójta.  

Wójt Gminy  poinformował, że  jeśli taka jest wola rady to przygotuję takie 

sprawozdanie postara się do 28 grudnia na ostatniej sesji w tym roku. 

  

Radny Jan Wojtaszek zaproponował aby informację o komisjach umieszczać 

na stronie internetowej . 

Radny złożył wniosek formalny aby na głównej stronie internetowej  Urzędu 

Gminy Kraszewice w zakładce obok zapisu rada gminy umieścić zapisy 

protokoły z sesji  

 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 12
43 

II sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                Sekretarz Obrad 

      II sesji Rady Gminy 
/-/ Lidia Plewa              

                                                     /-/ Małgorzata Broniecka 


